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S’ha renovat la senyalitza-
ció del conjunt monumen-
tal de Sant Pere de Rodes,
situat al cor del Parc Natu-
ral de Cap de Creus, al ter-
me municipal del Port de
la Selva, amb l’objectiu
d’enriquir el concepte de
la visita i per mostrar en
un únic espai els tres esta-
ments principals de la so-
cietat medieval.

Els orígens del conjunt
monumental se situen a fi-

nals del segle IX. Segons
informa en un comunicat
el Departament de Cultu-
ral, a partir d’ara hi ha la
possibilitat de descobrir
en un mateix indret els es-
pais representatius dels
tres estaments en què es
fonamentava la societat
medieval: els oratores,
que pregaven; els bellato-

res, que guerrejaven, i els
laboratores, que treballa-
ven.

A banda de l’emblemà-
tic monestir, la senyalitza-
ció engloba ara també el
poble de Santa Creu i el
castell de Verdera. La pro-
moció conjunta d’aquests
tres elements permetrà
superar el discurs fins ara
vigent, centrat únicament

en l’arquitectura i l’art ro-
mànic monàstic, per ver-
tebrar un discurs més sug-
geridor i coherent.

La nova senyalització,
que es presenta en quatre
idiomes –català, castellà,
anglès i francès–, es plan-
teja en tres nivells.
Primer, una senyalització
de benvinguda i explica-
tiva de l’oferta patri-
monial; també una senya-
lització interpretativa
dels elements més relle-
vants de cadascun dels
tres monuments i del seu
excepcional entorn natu-
ral, i finalment una senya-
lització direccional que fa-
cilita l’accés al poble de
Santa Creu i al castell de
Verdera.

La recuperació històri-
ca i arquitectònica que
porta a terme la Generali-
tat des de l’any 1986 a
Sant Pere de Rodes per-
met gaudir d’aquest lloc
privilegiat que, pel seu en-
torn natural –al Parc Na-
tural de Cap de Creus–, la

seva conservació i singu-
laritat, constitueix un
conjunt patrimonial ex-
cepcional. El Departa-
ment de Cultura, a través
de l’Agència Catalana del
Patrimoni Cultural, i
l’Obra Social La Caixa, va
signar l’any 2014 un

acord de col·laboració, el
programa Patrimoni en
Acció, amb l’objectiu de
fomentar l’ús i el coneixe-
ment del patrimoni cultu-
ral català a través de la mi-
llora de serveis i la millora
dels recursos interpreta-
tius del patrimoni. ■

a S’estrenen
senyalització i plafons
interpretatius per
ampliar la visita

ACN
EL PORT DE LA SELVA

Nou recorregut
per Sant Pere de Rodes

Imatge del conjunt de Sant Pere de Rodes, al Port de la Selva ■ MANEL LLADÓ

L’àrea de Medi Ambient de
l’Ajuntament de Roses de-
mana que s’extremin les
mesures contra el mos-
quit tigre i ha fet arribar
un tríptic informatiu amb
les recomanacions del
programa de vigilància als
domicilis de les urbanitza-
cions de La Garriga, Mas
Boscà i Mas Mates, les
principals zones afectades
del municipi. L’Ajunta-
ment recorda la importàn-
cia de la cura que han de
tenir els veïns a casa seva.
Entre les mesures que es
poden adoptar hi ha elimi-
nar els objectes que pu-
guin acumular aigua; ta-
par hermèticament els di-
pòsits d’aigua; posar sota
cobert barques, carretons
i remolcs, o bé posar-los
cap per avall o tapar-los;
eliminar els pneumàtics
vells; posar peixos ver-
mells a les basses orna-
mentals i fonts del jardí
perquè es mengin les lar-
ves dels mosquits; netejar
de fulles les canaleres de
teulats i terrasses, i buidar
l’aigua d’embornals i des-
aigües o tractar-la amb un
producte larvicida. Els epi-
sodis de pluges activen
molts focus de mosquit ti-
gre a causa de les acumula-
cions d’aigua. ■

Roses demana
extremar les
mesures pel
mosquit tigre

M.V.
ROSES

El celler Gelamà de Vilaju-
ïga recuperarà el seu vi es-
cumós, 75 anys després
d’haver elaborat l’última
ampolla de “xampany”. El
propietari del celler, Roger
Rius, amb el suport de
l’enòleg de Loxarel, Josep
Mitjans, elaborarà un es-
cumós amb quinze mesos
de criança que sortirà al
mercat a finals del 2017 o
principis del 2018, fet
amb el mètode tradicional
i les varietats autòctones
garnatxa negra, macabeu
i carinyena. Es fermenta-
rà en àmfores i es comer-
cialitzarà sota l’empara de
la DO Empordà.

Amb aquest escumós,
Roger Rius recupera la
tradició del celler empor-
danès, que va ser capda-
vanter en l’elaboració de
vins del mètode champe-

noise. El primer vi escu-
mós es va començar a ela-
borar l’any 1927. En
aquell moment, el propie-
tari del celler, José María
Falgàs, era un bon vivant,
advocat i farmacèutic de
formació. L’escumós, ela-

borat amb pinot negre,
monestrell i macabeu, va
veure la llum l’any 1928.
Però quan va esclatar la
guerra la família va haver
d’exiliar-se a França i el ce-
ller es va convertir en refu-
gi antiaeri i hospital mili-
tar.

La verema de Gelamà

va començar divendres
passat a la vinya de la finca
Coromina, d’on es van ob-
tenir 2.400 quilos de gar-
natxa –d’una mica més de
10 graus–, que es van re-
servar en cambres frigorí-
fiques durant 24 hores. El
vi base d’aquest escumós
tindrà la particularitat de

ser la primera collita de
Gelamà seguint els proce-
diments de l’agricultura
ecològica –són vinyes en
reconversió–. Roger Rius
assegura que ha estat una
collita “excepcional”. Si bé
és cert que la producció ha
estat una mica inferior a la
de l’any passat, la qualitat

del raïm és “molt bona i ai-
xò és molt gratificant”. La
sequera de tot l’estiu ha
generat un raïm molt sa i
les pluges dels últims dies
han permès, segons Rius,
hidratar el gra just abans
de la collita.

Ara el celler Gelamà
continuarà amb la verema
del macabeu per a l’elabo-
ració de l’escumós. El nou
escumós del celler serà, se-
gons l’enòleg Josep Mit-
jans, “el pilar de la carta de
referències del celler”. Per
Mitjans, l’acord amb Rius
ha estat una oportunitat
per fer realitat un projecte
d’escumosos de varietats
autòctones i fermentats
en àmfores. A més del nou
escumós, des de Gelamà,
Rius i Mitjans treballen en
l’elaboració d’un vi de fin-
ca que serà un monovarie-
tal de carinyena, amb ra-
ïm procedent d’una vinya
vella de producció molt re-
duïda, situada en un ter-
reny elevat i pedregós.
També trauran al mercat
un vi blanc (amb un toc
d’àmfora i barrica) i un vi
negre més lleuger que serà
un cupatge de garnatxa,
sirà i carinyena. ■

M.V.
VILAJUÏGA

El celler Gelamà recupera el
vi escumós 75 anys després
a L’actual propietari del celler de Vilajuïga, Roger Rius, recupera els mètodes i les varietats
tradicionals per tornar a fer “xampany” a Sortirà al mercat a finals del 2017 o principis del 2018

Imatge de Roger Rius, en la collita del celler Gelamà de Vilajuïga ■ EL PUNT AVUI
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La recuperació del turis-
me britànic serà un fet a
partir de l’any vinent a la
demarcació de Girona.
L’operador turístic
Jet2Holidays i l’agència
receptiva NT Incoming ja
van anunciar el juny pas-
sat que entre els mesos de
maig i setembre de l’any
vinent portaran turistes
per tres noves rutes i sis
vols per setmana que en-
llaçaran Glasgow, New-
castle i Manchester amb
l’aeroport de Girona. Se-
gons les previsions,
aquests nous vols compor-
taran el desembarcament
de 37.000 nous turistes
que viatjaran amb els avi-
ons de l’operador. Tot això
que van avançar a la prem-
sa a través d’un comuni-
cat, ho van explicar ahir
els directors de Jet2Holi-
days i d’NT Incoming, Ste-
ven Heapy i Joan Pascual,
respectivament, a uns
150 hotelers i empresaris
del sector turístic en el
marc d’un congrés que es
va fer a Lloret de Mar.

Els turistes s’hostatja-
ran a la Selva (Lloret de
Mar i Tossa de Mar), el
Baix Empordà (Platja
d’Aro i l’Estartit), Girona
ciutat i l’Alt Maresme (Ca-
lella, Pineda, Malgrat de
Mar i Santa Susanna). La
principal atracció són el
clima i les platges catala-
nes. Són famílies i, en me-
nor mesura, grups de jo-
ves. També mostren molt
d’interès pel Barça, les vi-

sites a la ciutat de Barcelo-
na, els parcs aquàtics, la
gastronomia i l’oci noc-
turn. Les seves vacances a
la Costa Brava i la costa de
Barcelona solen durar una
setmana i les d’alguns fins
i tot dues. S’allotgen en ho-
tels d’entre tres i quatre
estrelles i gasten al voltant
d’uns 120 euros per dia i
persona.

El director general de
Jet2Holidays, Steven
Heapy, atribueix l’aposta
a “la qualitat dels serveis i
a l’hospitalitat catalana”, i
també al fet que “la Costa
Brava és una gran destina-
ció que té molt per oferir”.
Heapy també recorda que
la depreciació de l’euro da-
vant la lliura esterlina con-
verteix la Costa Brava i la
costa de Barcelona “en un
destí molt competitiu per
als anglesos i escocesos
que volen fer unes vacan-
ces de sol i platja” i que la
reconversió hotelera que
hi ha hagut els últims anys
a la demarcació també aju-
da a incrementar aquest
tipus de client. Tampoc
amaga que els recents
atemptats a Tunísia afavo-
reixen l’arribada de turis-
tes anglesos. “Ara hi ha
preferències per destina-
cions segures, i la Costa
Brava és perfecta”, con-
creta.

El director d’NT Inco-
ming, Joan Pascual, justi-
fica la “recuperació” d’a-
quest turisme perquè “el
mercat britànic es manté
com el segon emissor més
important d’Europa i com

un dels primers de tot el
món”.

Enfadats pels ajuts
Pascual confia que “els sis
nous avions setmanals
que arribaran a partir del
maig del 2016 contribuei-
xin a satisfer el reclam de
més viatgers per a l’aero-
port de Girona i el de més
hostes per al sector hote-
ler”. Creu que, paradoxal-
ment, l’auge de Ryanair a
Girona va ser un dels mo-
tius que van portar els ope-
radors turístics a apostar
per altres destinacions,
enduent-se’n també el tu-
risme. “Es van enfadar
amb les subvencions i van
deixar de venir a la Costa

Brava; ara, però, amb el
desembarcament de l’ae-
rolínia al Prat, ho han vol-
gut tornar a provar, i les
vendes marquen que la de-
cisió és bona”, va dir.

El director d’NT Inco-
ming també explica que la
recuperació del turisme
britànic farà de contrapès
a la davallada del rus que
s’ha viscut al territori.
“Crec que en qüestió de
dos o tres anys tornaran a
tenir un volum important
de turistes anglesos; ara
bé, serà difícil que arribin
a suplir allò que van repre-
sentar els russos”, va dir.

Per això, al costat dels
britànics, el director avan-
ça que s’ha treballat per re-

cuperar altres turistes, in-
closos els russos. “Since-
rament, jo crec que d’aquí
a un parell d’anys torna-
ran a visitar-nos, quan la
situació econòmica al seu
país s’arregli”, va dir.

Per la seva banda, la vi-
cepresidenta del Patronat
de Turisme, Marta Felip,
va explicar que l’aeroport
de Girona patia perill d’es-
tancament i ara, amb
aquests vols, viurà una im-
portant revitalització. Fe-
lip va recordar que els tu-
ristes britànics no només
s’allotjaran a la Costa Bra-
va centre i sud, tal com fe-
ien fins ara, sinó que tam-
bé ho faran en hotels de
l’Alt Empordà. “L’incre-

ment de turistes també es
viurà a Roses i a Cadaqués,
per exemple”, va dir.

Jet2Holidays és un ope-
rador turístic que ven pa-
quets de vacances a partir
de les rutes aèries de
Jet2.com, una companyia
que pertany al Dart Group
PLC. Els turistes de
Jet2Holidays arriben als
aeroports d’Alacant, Bar-
celona, Gran Canària, Ei-
vissa, Lanzarote, Màla-
ga, Menorca, Múrcia,
Palma, Reus, Fuerteven-
tura i Tenerife Sud. La
seva agència receptiva és
NT Incoming i porta a
l’Estat espanyol i Portu-
gal al voltant de 3,1 mi-
lions de turistes. ■

Imma Bosch
LLORET DE MAR

NOUS VOLS · L’operador turístic
Jet2Holidays i l’agència NT Incoming
portaran a l’aeroport de Girona sis vols
setmanals TURISTES · Es calcula que
hi volaran fins a 37.000 turistes que
s’allotjaran als hotels del litoral i Girona

El turista britànic tornarà
l’estiu vinent a la Costa Brava

Steven Heapy,

ahir durant la

presentació dels

nous vols al sector

turístic ■ JOAN

SABATER

Turisme Ocupació turística a la demarcació de Girona
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Capgirar els números i recuperar
els turistes britànics a la Costa Bra-
va i al Maresme. Aquest és l’objec-
tiu de l’operador turístic Jet2Holi-
days i de l’agència NT Incoming,
que organitzaran «paquets de va-
cances» per als clients de la com-
panyia Jet2.com que, l’estiu de l’a-
ny vinent farà sis vols setmanals a
l’aeroport de Girona que enllaçaran
amb Manchester, Newcastle i Glas-
gow. Com ja va avançar Diari de Gi-
rona, aquesta nova aerolínia ope-
rarà d’abril a setembre i hi haurà
una disponibilitat de poder trans-
portar, a l’equipament de Vilobí
d’Onyar, fins a 37.000 turistes que
després s’allotjaran en hotels del li-
toral gironí. Des del sector s’aplau-
deix la iniciativa, ja que a part d’im-
pulsar el turisme britànic –que en
els darrers anys ha anat a la baixa–,
els vols de Jet2.com contribuiran a
pal·liar la davallada de visitants
russos.

El fet és que els britànics van aju-
dar a promocionar la Costa Brava
com a destinació turística. Ara bé,
al litoral de Girona, els últims anys
aquests visitants han anat a la bai-
xa i s’han inclinat per altres desti-
nacions a l’hora de buscar el sol i la
platja (com ara Grècia o el nord de
l’Àfrica), atrets per les seves ofertes
hoteleres i en conjunt pels preus. És
per això que es volen capgirar els
números i atreure altre cop els an-
glesos cap a la Costa Brava i el lito-
ral del Maresme. Qui lidera aques-
ta iniciativa és l’operador Jet2Holi-
days i l’agència NT Incoming, a
través de les rutes que prestarà
Jet2.com des de l’aeroport de Girona
fins a les illes britàniques. Els vols
operaran entre els mesos d’abril i se-
tembre, coincidint amb la tempo-
rada alta; la freqüència serà de dos
vols per setmana des de cada ruta:

Newcastle, Glasgow i Manchester.
Els avions de Jet2.com que con-

nectaran el Regne Unit amb Giro-
na comptaran amb 37.000 seients.
Segons detallen Jet2Holidays i NT
Incoming, es calcula que aquests
clients s’allotgin en establiments de
la Costa Brava (des de Roses fins a
Tossa de Mar) i del litoral del Ma-
resme. «La Costa Brava és un gran
destí amb molt per oferir», va as-
segurar ahir el director general de
Jet2Holidays, Steven Heapy. Així,
Heapy va explicar un dels motius
que ha portat a Jet2.com a prestar
aquests sis vols setmanals és, entre
altres, la reconversió hotelera i l’in-
crement de poder adquisitiu del tu-
rista britànic. Tot i això, tampoc va
amagar que els recents atemptats a
Tunísia també hi han tingut a veu-
re. «Ara hi ha preferències per a des-

tins segurs i la Costa Brava és per-
fecta», va concretar.

Turisme atret per la platja
D’aquesta manera, els turistes que
a partir de l’estiu del 2016 utilitzin
aquests vols s’allotjaran en hotels
tant al nord com al sud de la Cos-
ta Brava (Roses, Platja d’Aro, l’Es-
tartit, Lloret de Mar i Tossa) i tam-
bé de l’alt Maresme (com Calella, Pi-
neda, Malgrat de Mar i Santa Sus-
anna). Uns visitants que es consi-
dera que apostaran pel litoral giro-
ní atrets per les platges i el bon
temps. Segons va destacar el di-
rector general de Jet2Holidays, el rit-
me de reserves «i les vendes que ja
s’estan fent són encoratjadores». Tot
i que l’oferta es dirigeix a tot tipus de
turistes, la majoria d’ells seran fa-
mílies que s’allotjaran en hotels

d’entre 3 i 4 estrelles. Es calcula que
s’estaran a la Costa Brava una set-
mana, que gastaran uns 120 euros
diaris i que combinaran la platja
amb visites a Barcelona.

Contrapès als russos
Per la seva part, el director de l’a-
gència NT Incoming, Joan Pascual,
va insistir que recuperar el mercat
britànic és una aposta segura, ja que
cal tenir en compte que «es manté
com el segon emissor més impor-
tant de turistes d’Europa» i, al ma-
teix temps «com un dels primers de
tot el món». Pascual va explicar
que, paradoxalment, l’auge de Rya-
nair a Girona va ser un dels motius
que va portar els operadors turístics
anglesos a apostar per altres destins,
enduent-se’n també els visitants.
«Aleshores es van enfadar amb les

subvencions i van deixar de venir a
la Costa Brava», va afirmar Pascu-
al, que va posar de manifest: «Ara
ho han volgut tornar a provar i les
vendes marquen que la decisió és
bona».

També va destacar que la recu-
peració del turisme britànic farà de
contrapès a la davallada del rus que
ha viscut el territori. «Crec que en
qüestió de dos a tres anys tornarem
a tenir un volum important de tu-
ristes anglesos; ara bé, serà difícil
que arribin a suplir allò que van re-
presentar els russos», va conclou-
re Pascual. Per això, va avançar
que s’ha de treballar per recuperar
altres turistes, amb els russos in-
closos. «Sincerament, jo crec que en
un parell d’anys tornaran a visitar-
nos, quan la situació econòmica al
seu país s’arregli», va afegir.

LLORET DE MAR | ACN/DdG

La nova companyia de l’aeroport de Girona
Jet2.com vol recuperar el turisme britànic
El sector aplaudeix aquesta iniciativa perquè considera que es contribuirà a pal·liar la davallada de visitants russos

Un grup de turistes en un hotel de Lloret de Mar, per allotjar-s'hi i passar-hi les vacances.

ACN

LES DECLARACIONS

Ara hi ha preferències per
destinacions segures i la

Costa Brava és perfecta. Les
vendes que ja s'estan fent són
molt encoratjadores»

Crec que en qüestió de dos
a tres anys tornarem a

tenir un volum important de
turistes anglesos; ara bé, serà
difícil que arribin a suplir allò
que van suposar els russos»

El mercat britànic es manté
com el segon emissor més

important de turistes d'Europa i,
a més, com un dels primers de
tot el món»

«

«

JOAN PASCUAL
DIRECTOR DE L’AGÈNCIA NT INCOMING

«

STEVEN HEAPY
DIRECTOR GENERAL DE JET2HOLIDAYS

Sigui com sigui, aquesta aposta

de Jet2Holidays i NT Incoming s'a-

plaudeix des del sector turístic giro-

ní. No només perquè portarà més vi-

sitants al litoral de la demarcació de

Girona, sinó també perquè ajudarà a

recuperar vols a l’equipament de Vi-

lobí d'Onyar. «L'aeroport de Girona

pateix un perill d'estancament i ara,

amb aquests sis vols setmanals, viu-

rà una important revitalització», va

assegurar ahir la vicepresidenta del

Patronat de Turisme Costa Brava Gi-

rona, Marta Felip.

Així mateix, Felip també va recor-

dar que els turistes britànics no no-

més s'allotjaran a la Costa Brava,

tant al centre com al sud (on ho so-

lien fer), sinó que també s'estaran

en hotels de l'Alt Empordà. «L'incre-

ment de turistes britànics també es

viurà, per exemple, a Roses i a Cada-

qués», va posar de manifest la vice-

presidenta.

D’aquesta manera, Jet2Holidays i

NT Incoming van donar a conèixer la

previsió de vols en el marc d'un con-

grés que ahir al matí va reunir els di-

rectors generals de les dues com-

panyies, amb més de 150 hotelers i

empresaris del sector turístic. La

trobada va tenir lloc al Teatre de Llo-

ret de Mar.

Precisament, aquests dies els ho-

tels d’aquesta població bullen amb

les entrades i sortides dels turistes

que hi passen les vacances. Un d’a-

quests visitants és en Bob Howard,

que s'allotja al Plaça París. Va arribar

divendres i ara passa una setmana

de vacances amb la família. Sobre-

tot, vol relaxar-se i aprofitar per

anar a la platja.

Segons va explicar ahir ell ma-

teix, va volar des de Luton amb l’ae-

rolínia Ryanair i va aterrar a l'aero-

port de Girona-Costa Brava. Com

que viu a pocs quilòmetres de l'aero-

port britànic, va detallar que li havia

anat bé aquesta connexió. «Apostar

per obrir noves rutes sempre és mi-

llor i de totes totes, crec que els vols

des de Glasgow, Newcastle i Man-

chester ajudaran a portar més turis-

tes britànics; nosaltres, per exem-

ple, pensem tornar a venir a la Costa

Brava per passar-hi les vacances»,

va concloure.ACN/DdG LLORET DE MAR



Una aposta que
suposa revitalitzar
l'aeroport de Girona

La presentació d’ahir de l’oferta de Jet2Holidays i NT Incoming. ACN

SATISFACCIÓ DEL SECTOR TURÍSTIC
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L’ALT EMPORDÀ
CORREU ELECTRÒNIC

altemporda.diaridegirona@epi.es

L’Ajuntament de Figueres man-
té sense executar la sanció de
12.000 euros que va imposar a la
Protectora d’Animals i Plantes per
superar els decibels permesos.
Tant l’associació que dirigeix l’es-
pai com els veïns afectats per
aquesta situació hi havien pre-
sentat al·legacions però des del Go-
vern municipal admeten que si es
tirés endavant podria suposar
greus problemes per la gossera i els
animals que hi ha dins. Per això,
estan treballant per a trobar-hi
una sortida definitiva que, de mo-
ment, no s’ha concretat. Mentres-
tant, veïns de la zona han lliurat
més de 200 signatures demanant-
ne el trasllat fora del nucli urbà i
des del centre n’estan realitzant
una altra per demanar que se’ls
protegeixi. 

L’expedient sancionador iniciat
per l’Ajuntament posava la multa
i alhora obligava a tancar una part
de les instal·lacions on hi ha una
quarentena de gossos. Asseguren
que superen en 40 decibels els lí-
mits permesos mentre que el seu
president, Alberto Márquez, diu
que tenen un pla per reduir el so-
roll i que preveu unes pantalles
acústiques d’uns quatre metres
però que als veïns afectats aques-
ta solució «no els va bé tampoc».
Tampoc a l’Ajuntament, que diu

que els informes fets desestimen
aquesta possibilitat perquè no se-
ria suficient per resoldre la pro-
blemàtica. Márquez reitera que
tot és fruit de les queixes de dues
veïnes i diu que un trasllat ara
per ara és completament inviable.
I és que el projecte que fa anys
s’havia presentat passava per fer un
centre a Pedret i Marzà que cos-
taria més d’un milió d’euros. 

De fet, Márquez ja ha avançat
que ells s’oposen a aquesta pro-
posta perquè necessiten camps i
no poden situar-se al costat d’un
abocador. Fonts municipals han
explicat que l’Ajuntament tam-
poc veu viable aquesta solució
però que s’està treballant per a tro-
bar una sortida definitiva a aques-
ta situació que des de fa anys  s’ar-
rossega. Admeten que sancionar-
nos amb aquest import, tenint en
compte que l’aportació municipal

anual és d’uns 20.000 euros,  no els
seria assumible i que cal tenir en
compte que l’equipament fa una
tasca d’àmbit comarcal i també
provincial.  

Per Márquez, això seria la fi de
l’entitat i tampoc veuen possible
traslladar els més de 40 gossos
que l’expedient diu que no poden
situar-se a les gàbies on són actu-

alment. «Si els hem d’enviar a un
altre lloc a 70 euros per animal i
mes és impossible que ho puguem
pagar», insisteix. 

Adopcions o el trasllat
Segons sembla, ara els impulsors
de la recollida de signatures de-
manant el trasllat de la gossera
proposaran a l’Ajuntament un sis-

tema d’adopció per a la quarante-
na d’animals que són a les gàbies
de la gossera que provoquen més
sorolls. 

De fet, segons l’Ajuntament els
detractors del centre no reclamen
que se’l sancioni econòmicament
sinó que s’hi intenti trobar una sor-
tida ubicant-lo fora de la trama ur-
bana. 

FIGUERES | G.T

Figueres té aturada la multa de 12.000 € a la
gossera per soroll a l’espera d’una solució 
Partidaris i detractors recullen signatures mentre l’Ajuntament diu que espera resoldre la problemàtica que arrossega

L’equipament dóna servei a la comarca altempordanesa i també al Gironès. 

BORJA BALSERA

La Ciutadella de Roses acollirà
aquest dissabte la primera edició
del Mediterrànea Electronic Fes-
tival, que oferirà durant dotze ho-
res música en directe amb una vin-
tena d’artistes repartits en dos es-
cenaris. Es tracta d’una proposta
nova inspirada en festivals com el
Tomorrowland o el Misteryland i
té com a objectiu situar-se a l’al-
çada dels millors festivals euro-
peus.

Els organitzadors asseguren
que el festival tindrà com a eix te-
màtic donar a conèixer la història
de la ciutadella des de l’arribada
dels grecs fins a l’actualitat. Per
això, han creat una decoració es-
pecial per a tot el recinte que, as-
seguren, portarà als assistents a un
viatge a través del temps en «una
fusió de tradició, cultura, història,
art, tecnologia i música electròni-
ca». Per aquesta primera edició, els
preus seran de 15 euros per a les
entrades anticipades i de 18 per a

les que s’adquireixin a taquilla i la
programació s’iniciarà a les tres de
la tarda i s’allargarà fins a les tres de
la matinada. El cartell comptarà
amb alguns dels millors Dj’s del
moment entre els quals hi haurà el
duet italià d’EDM, de gran presti-
gi internacional que ha actuat en
alguns dels millors festivals. Tam-
bé hi haurà la dj de house Jucy M,
una de les sensacions d’aquesta
temporada de Eivissa, o Luka Caro
i Ruben Rider. A l’escenari Techno,
i haurà Aitor Ronda o Oscar Agui-
lera, entre d’altres. 

El festival   servirà també per
commemorar el 6è aniversari
de  Midnight. Aquesta agrupació
s’ha convertit en la marca de refe-
rència de la l’organització de fes-
tivals d’EDM a tot l’Estat.  Al llarg
d’aquests sis anys de vida,  l’esforç
i treball per part de tot  l’equip de
Midnight s’ha acabat traduint amb
la adquisició de la residència dels
dimecres a EDEN, un dels clubs
més prestigiosos d’Eivissa. 

ROSES | DdG

La Ciutadella de Roses
acollirà un Festival de dotze
hores de música electrònica

LA XIFRA

Els que haurien de traslladar-se

Es tracta dels animals que hi ha en
gàbies a la zona problemàtica i que
l’Ajuntament, en el marc de l’expe-
dient obert, ordenava tancar i traslla-
dar. 

46 GOSSOS

El castell de Sant Ferran de Fi-
gueres acollirà aquest divendres a
les deu del vespre l’estrena de la
sardana «El de Sant Ferran, un cas-
tell per a la pau», que el mestre Jau-
me Cristau ha escrit dedicada ex-
pressament a la fortalesa figue-
renca. 

L’acte l’han organitzat l’asso-
ciació d’Amics del Castell de Sant
Ferran i el Foment de la Sardana
Pep Ventura, que d’aquesta ma-
nera traslladarà l’última ballada de
sardanes d’aquest estiu de la Ram-
bla al castell. La cobla Baix Em-
pordà serà l’encarregada d’inter-
pretar aquesta nova composició.
Cristau, nascut a Figueres, es di-
rector de cobla, instrumentista de
contrabaix i compositor. L’Ajunta-
ment va homenatjar al composi-
tor l’any 2010 en un acte on es va
ressaltar la seva trajectòria en el
món de la sardana. 

DdG

FIGUERES

El castell de Sant
Ferran estrena una
sardana dedicada
a la fortalesa 

Els Vigilants Municipals del Port
de la Selva han detingut dos homes
de nacionalitat romanesa que ha-
vien furtat en diversos supermer-
cats de la zona productes per va-
lor de 1.200 euros. Cap a tres
quarts d’una del migdia de di-
lluns, els responsables d’un su-
permercat de la localitat van ado-
nar-se que els dos homes havien
comprat aigua però sortien amb
una actitud sospitosa i van pensar
que els havien furtat.

Les sospites es van tornar evi-
dències en comprovar que s’ha-
vien endut cremes de protecció so-
lar, pastes de dents, desodorants i
altres productes d’higiene perso-
nal. Aleshores, els responsables
van sortir al carrer i van agafar la
matrícula del cotxe amb què mar-
xaven per, posteriorment, alertar
els vigilants i detallar-los la se-
qüència.

Els agents van iniciar imme-
diatament una recerca per carre-

tera i els van localitzar a tres qui-
lòmetres de la població, en direc-
ció a Llançà. Una vegada els van
donar l’alto, els homes, de 26 i 50
anys, van indicar que venien de la
platja.

En escorcollar-los el cotxe, els
agents van trobar-los el material
sostret –uns 130 productes– valo-
rats en 1.200 euros. D’aquests, al-
menys 800 euros corresponien a
coses obtingudes en el supermer-
cat que va donar l’alerta i la resta
procedia d’altres comerços de la lo-
calitat i Llançà.

A més, als dos homes se’ls va
trobar unes llistes que duien es-
crites les adreçes de diversos su-
permercats de tot Catalunya, en-
tre ells de localitats com l’Estartit,
l’Escala, l’Hospitalet de Llobre-
gat, Granollers o Blanes.

Els dos homes van quedar de-
tingut com a presumptes autors
d’un delicte de furt i van ser en-
tregats als Mossos d’Esquadra per-
què els posin a disposició judicial.

EL PORT DE LA SELVA | DdG

Detenen dos homes al Port
de la Selva per furtar 1.200 €
en productes d’higiene

CUJEDA
Resaltado
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L’empaitada d’ànecs de Roses enfronta els que defensen aquesta
activitat com un senyal local d’identitat i els grups animalistes

Tradicióqüestionada

AGUSTÍ ENSESA

La captura d’ànecs nedant és un dels actesmés populars de la festamajor de Roses

SÍLVIA OLLER
Roses

Uns ho consideren una
festa de maltractament
animal. Uns altres una
tradiciópopularquecal

preservar. Els uns exigeixen l’era
dicacióde l’activitat perquè la con
sideren “estressant i cruel” per als
animals;elsaltresqueesmantingui
comun “signe d’identitat” delmu
nicipi. El debat no varia, tant si el
protagonistaéseltorodelaVegade
Tordesillas o la polla díndia viva
que llancendesd’uncam
panar coincidint amb la
festivitatdeSanBlasaCa
zalilla (Jaén). L’últim es
pectacle animal, que ha
tornat a portar a col∙lació
aquestdebat recurrent, és
l’empaitada d’ànecs, un
dels actes més populars
de la festamajordeRoses,
que se celebra en aquest
municipi de l’Alt Empor
dà des de l’any 1918.
L’Ajuntament està dispo
satacelebrarunaconsulta
popular l’any que ve per
què el poble decideixi el
futur d’aquesta iniciativa,
queaquestanyhacongre
gat, segons els organitza
dors, més de 500 partici
pants.
Un vídeo gravat per un activista

en què es veu una de les assistents
d’aquesta última edició, celebrada
diumenge passat en aigües de la
platjadelaPuntadeRoses,llançant
un ànec contra el càmera, després
que aquest li adreça unes paraules
contraelmaltractamentanimal,ha
tornat a situar aquesta tradició an
cestral a l’ull de l’huracà. Després
de rebre l’impacte, que segons al
guns manifestants va deixar l’acti
vista mig estabornit, se sent el cà
mera que diu: “Continua, continua
maltractant... Jo et filmo. Conti
nua.Unamiquetad’empatiacapals
animals.Tambétenenvidacomels
vostres fillso lavostra família”.
Al vídeo, que l’entitat Animal

Rescue España va denunciar di

lluns a través de la seva pàgina de
Facebook, i que ja s’ha convertit en
viral, es veu com els organitzadors
llancen els ànecs (se’n van deixar
anar una cinquantena) des d’una
barca i els banyistes vana caçarun
d’aquests palmípedes, entre els
qualsunadonad’entre30 i40anys
que agafa l’animal per les potes i el
llançacomaarmallancívolacontra
l’homeque lagrava.
El vídeo capta també de fons

l’àudiode lesproclamesd’unaqua
rantena de manifestants de diver
ses associacions animalistes (“amb

el teu gos no ho faries”, clamaven)
que cada any es concentren per
protestar contra aquesta tradició.
Enguany, lamanifestacióvaacabar
amb controvèrsia, ja que quatre
dels integrants es van separar del
grupiesvanasseuresobre lesgàbi
esonhihaviaelsànecsperboicote
jar l’acte; una acció que va acabar
amb la intervenció pacífica dels
Mossosd’Esquadra.

L’acte de llançament de l’ànec
contra un activista ha estat con
demnatpelsanimalistes,peròtam
bépelsorganitzadorsd’aquestaac
tivitat, l’Associció d’Amics de les
Festes i Tradicions de Roses, que
des de fa quinze anys ha agafat les
regnes de l’esdeveniment que
abans organitzava el Consistori.
“Ésunfetlamentable.Nosaltreses
timemelsanimalsivolemferlafes
ta ambels animals i no contra ells”,
explica undels seus portaveus, Jo
an Prats, que destaca la protecció
de l’au en totes les facetes de l’em

paitada. “Als participants
els impedim d’agafar als
ànecspel coll o lesales,ho
han de fer per sota”, afir
ma. Els banyistes que
aconsegueixen atrapar
una d’aquestes bèsties les
tornen als organitzadors,
que després de rentarles
ambaiguadolça, lesretor
nenalagranjad’onproce
deixen perquè tinguin
descendència. El premi
peralsquevanaconseguir
atrapar un ànec diumen
ge passat va ser una tova
llola.Entempsd’estretors
econòmiques, quan men
jar carn era un luxe a
l’abastdepocs, elspartici
pantspodienemportarse

acasa l’ànecpercuinarlo.
L’alcaldessa de Roses, Montse

Mindan,vaqualificarde “fet aïllat”
l’actitud d’aquesta participant i va
assegurar que l’equip de governha
acordat la celebraciód’unaconsul
tapopularperal’anyquevequede
terminarà si esmanté ono la tradi
ció.“Laviolèncianos’hadeconsul
tar, simplement s’ha d’abolir”,
afirma Natalia Ricard, membre de
l’Associació Gironina Animalista.
“Ésuna tradició arcaica i hauria de
prohibirse ja que l’animal pateix
estrès, ansietat i por”, afegeixMer
cè Homs, presidenta de l’Associa
ciód’AmicsdelsAnimalsdeRoses.
La plataforma Change.org a mitja
tarda d’ahir havia rebut més de
5.500 firmes perquè se suprimeixi
l’empaitadad’ànecs.c

Eldebats’havistagitat
perunvídeoenquè
unadonacolpejaun
activistaambunànec
diumengepassat

YOUTUBE

La dona que va llançar l’ànec contra el càmera

LaCaixaposa
adisposiciódels
desfavoritsmés
de30.000pisos
Supera en un 142% l’aportació
assignada al Fons Social d’Habitatge

BARCELONA Redacció

El parc d’habitatge social del
grup La Caixa ascendeix a un
total de 30.047 pisos repartits
per tot Espanya, que l’entitat
bancària posa a disposició de
col∙lectius amb dificultats.
A través de la seva Obra So

cial, l’entitat disposa de
27.420 pisos, mitjançant els
programes de Lloguer Solida
ri, Lloguer Social i Habitatge
Assequible.
A aquestes residències se

sumen els 2.627 pisos que
CaixaBank ha destinat al
Fons Social d’Habitatge, xifra
que supera en un 142% el
nombre d’habitatges assig
nats pel ministeri a l’entitat.
D’aquesta manera, el mes de
juny passat, el grup bancari
havia llogat 2.627 habitatges
aportats a aquest fons,mentre
que la seva assignació és de
1.085.
A més del parc d’habitatge

social, l’Obra Social La Caixa
dóna suport a projectes d’al
tres organitzacions dedicats a
promoure habitatges tempo
rals d’inclusió social. Re
centment s’han assignat ajuts
per valor de més d’un milió
d’euros a 46 projectes a tot
Espanya.
Isidre Fainé, president del

grup La Caixa, va afirmar que
aquestes xifres posen en re
lleu el compromís de l’entitat
bancària amb les persones.
“Un habitatge constitueix els
fonaments de qualsevol pro
jecte de vida personal digna.
La nostra aposta per l’habitat
ge social com a exponent del
nostre compromís amb les
persones s’ha multiplicat en
els últims anys, i el continua
rem potenciant”, afirma
Fainé.
La Fundació Bancària La

Caixa manté el 2015 el pres
supost de la seva Obra Social
en 500milions d’euros, lama
teixa quantitat que als set
exercicis precedents. Aquesta
dotació la situa com la prime
ra fundació privada d’Espa
nya i una de les més impor
tants del món.
El desenvolupament de

programes socials focalitzats
en els grans reptes actuals,
com l’atur, la lluita contra
l’exclusió i l’accés a l’habitat
ge, concentra el gruix de la in
versió, el 67,1 % del pressu
post (336 milions d’euros);
l’apartat cultural acapara el

13,5 % (67 milions); els pro
grames de ciència i medi am
bient suposen l’11,2 % (56 mi
lions); i el suport a l’educació i
la recerca, el 8,2 % (41 mi
lions).
El 2014, més de 9,5 milions

de persones es van beneficiar
de les iniciatives de l’Obra So
cial La Caixa, segons una nota
de l’entitat, que espera conti
nuar facilitant l’accés a una
casa a persones desfavorides.
Aquesta, de fet, és una de les
seves línies prioritàries d’ac
tuació en l’actual conjun
tura.c

Ruiz, a favor de sancionar
elsmetges antivacuna
BARCELONA Agències

El conseller de Salut, Boi Ruiz,
ha assegurat que el Col∙legi de
MetgesdeBarcelona “hade fer
el que cregui oportú en termes
deontològics” contra els facul
tatius que “facin indicacions
que no siguin les correctes” so
bre temes comara la vacunació
delsinfants.Així,Ruizhaavalat
la proposta del president del
Col∙legi de Metges de Barcelo
na, Jaume Padrós, de suspen
dre els metges antivacunes.

“Qüestionar a hores d’ara l’efi
càciade, perexemple, les vacu
nes contra la diftèria o la tos fe
rina està fora de lloc”. Ruiz ha
afegit que es pot discutir sobre
la innovacióde les vacunes, pe
rò que seria undebat “científic,
no ideològic”.Tambés’hamos
trat convençut que si s’aplica la
mesura es farà de manera “es
tricta i rigorosa”.Ruizhadesta
cat que cal fer el possible per
quèels pares quedecideixinno
vacunar els seus fills puguin te
nirunasegonaopinió.c

EL 2014

Les iniciatives de
l’entitat han arribat
amés de 9,5milions
de persones

EL 67,1% DEL PRESSUPOST

La fundaciódestina
336milionsal
desenvolupament
deprogramessocials

CUJEDA
Resaltado



DIMECRES, 19 AGOST 2015 E C O N O M I A LAVANGUARDIA 47

Incentius al tràfic de cereals i soja
]El port de Barcelona i la terminal es
pecialitzada en recepció, emmagatze
matge i distribució de productes agroali
mentaris, Ergransa, aposten pel tràfic de
cereals i fava de soja mitjançant un pro
grama de bonificacions. Segons informa
el port en un comunicat, s’aplicaran
descomptes a aquest tipus de càrrega,
tant a la mercaderia com a les embarca
cions, amb una bonificació del 10% per a
vaixells petits i del 40% –el màxim per

mès per la llei– per a les naus de grans
proporcions. Així, la instal∙lació portuà
ria preveu “captar el gran volum de càr
rega que entra al país per via marítima i
arribar al mercat d’influència en les
millors condicions”, segons explica el
president del port, Sixte Cambra. El port
barceloní manipula anualment unes
500.000 tones de cereals, que es distri
bueixen a la indústria del pinso, de
transformació i la farinaire, i disposa de

sitges preparades per emmagatzemar el
producte. A més, Barcelona és un port
de referència per al tràfic de la fava de
soja, ja que les tres companyies especia
litzades en aquest producte –Ergransa i
les processadores Bunge i Cargill– dis
posen d’instal∙lacions d’alta qualitat que
tenen capacitat per a manipular 1,6 mili
ons de tones a l’any, que representen el
50% de les importacions del producte a
Espanya. Els països d’origen d’aquesta
matèria primera són, principalment, els
Estats Units, el Brasil i l’Argentina, on
s’origina el 90% de la producció mundi
al. / Redacció

DAVID AIROB

Vista del port de Barcelona

El grupComdifil
rellança
Friday’s Project
i obre botiga
aBarcelona
AINTZANE GASTESI
Barcelona

El grup tèxtil Comdifil, propietat
de l’empresari Julián Imaz i que
integra les marques Shana i Dou
ble Agent, rellança la marca de
moda femenina Friday’s Project
amb l’obertura aquesta setmana
d’una botiga a la Rambla de Bar
celona, segons van informar fonts
de la companyia. Friday’sProject,
fundada el 2006 com un establi
ment multimarca, va arribar a te
nir una flagship a la zona noble de
passeig de Gràcia i presència in
ternacional, però “en l’etapa de
crisi econòmica ens vamhaver de
replegar per centrar el negoci a
Espanya”, explicaÓscar Imaz,di
rector d’expansió de Comfidil. A
més de moda, la nova Friday’s
Project oferirà a les seves boti
gues productes de bellesa i deco
ració.
Ara, l’objectiu del grup tèxtil és

“distribuir lamarca aescalamun
dial en botigues pròpies i espais
multimarca a través de les nos
tres oficines comercials aMiami ,
Milà i Barcelona”, segons indica
Imaz. A més de l’obertura a Bar
celonademàdijous, negocia la se
gona botiga a Madrid, al carrer
Fuencarral. L’estratègia de crei
xement de Comfidil, que el 2014
va facturar 130 milions d’euros,
és continuar obrint botigues prò
pies, així com expandir el canal
en línia i créixer a l’exterior amb
socis internacionals i grans ma
gatzems. Actualment disposa
d’unes 200botiguesdeShana i 54
de Double Agent. c

Jet2Holidays transportarà 175.000 turistes britànics a la costa delMaresme en tres anys

Noves ales per aGirona
FEDE CEDÓ
Calella

Desprésdedos anysde
negociacions, l’Ajun
tament de Calella i
l’agència turística re

ceptora NT Incoming van pre
sentar ahir lamaterialització de
l’aposta que l’aerolínia britàni
ca de baix cost Jet2Holidays ha
fet per l’aeroport de Girona. El
turoperador, que disposa de 59
avions propis que operen en 12
aeroports espanyols com Ala
cant, Reus,Màlaga o Barcelona,
destinarà entremaig i setembre
del 2016 sis vols setmanals a
l’aeròdromdeVilobí d’Onyar, la
qual cosa suposarà l’arribada de
37.000 turistes procedents de
Glasgow (Escòcia), Newcastle i
Manchester.
La depreciació de l’euro da

vant la lliura esterlina propicia
que el turisme britànic torni a
apostar per Catalunya. Segons
Joan Pascual, director de NT
Incoming, “continua sent el se
gon emissor europeu” que no
més a Calella suposa el 25% de
les 14.000 places hoteleres. Les
previsions apunten a 30 vols
setmanals el 2018, la qual cosa
significa un increment de
175.000 visitants britànics, que
optarien per allotjarse al Ma
resme–Calella, Pineda,Malgrat
i Santa Susanna– la Selva –Llo
ret deMar i Tossa– i l’Empordà
–Platja d’Aro, l’Estartit i Roses.
SteveHeapy, director general

de l’aerolínia britànica, va ad
metre que per prendre la deci
sió noha influït l’experiència de
Ryanair a l’aeroport de Girona,

queha reduït considerablement
el trànsit de l’aeròdromdeVilo
bí d’Onyar els últims anys.

“És molt important la quali
tat de la destinació que oferim
als nostres clients i aquí tenim
el que busquem”, va apuntar.
Joan Pascual va matisar que

Jet2Holidays no es pot compa
rar amb cap altra aerolínia ja
que la seva oferta low costmar
ca la diferència amb el paquet
de vacances. N’és una prova
que es tracta d’una de les aerolí
nies més valorades al Regne
Unit per les seves mesures de
confort.
“L’arribada de Jet2Holidays

a Catalunya és fruit de perseve
rança”, reconeixia Montserrat
Candini, alcaldessa de Calella
(Maresme), que fa dos anys, al
costat dels representants del
sector hoteler, feia la primera
reunió amb el director de l’ae
roport de Girona, que va con

cloure amb el beneplàcit del
Departament de Territori i Sos
tenibilitat. Ahir, NT Incoming
va presentar a Lloret la nova
oferta turística a 150 organitza
cions i empreses del sector tu
rístic del litoral nord català.
El turista tipus que viatja amb

Jet2Holidays, segons l’empre
sa, són famílies interessades en
el Barcelona i la capital catala
na, els parcs aquàtics i la gastro
nomia. La majoria dels seus cli
ents tenen una estança d’una
setmana, busquenhotels de tres
i quatre estrelles i gasten al vol
tant de 120 euros diaris per per
sona.c

INMA SAINZ DE BARANDA / ARCHIVO

Turistes britànics a l’aeroport de Girona
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ABC

UN VÍDEO AVIVA LA POLÉMICA SOBRE LA 'FIESTA DE LOS PATOS' EN ROSES (GIRONA)

Un animalista graba como salen los participantes de esta polémica tradición que
consiste en capturar a los 50 patos que han lanzado desde una embarcación. De
repente, así cogiendo el animal por las patas esta participante le asalta un golpe.
Aunque no se aprecia el pato golpea la cabeza del activista que termina, incluso,
mareado. Ella sale del agua con el animal entre sus manos. Los animalistas llevan
años protestando contra esta tradición aunque era la primera vez que se metían
en el agua para grabar desde dentro el maltrato que sufren estos animales. Los
organizadores aseguran que ningún animal resulta herido. Condenan la actitud
de la mujer que golpeó al activista con el pato. Aún así los animalistas la están
buscando. Quieren denunciarla pero creen que será díficil porque era una turista.
El ayuntamiento, silencio. No quieren mojarse en esta nueva polémica de una
tradición que tiene ya más de 100 años.



EL MUNDO

EL VÍDEO DE UNA MUJER UTILIZANDO UN PATO PARA GOLPEAR UNA CÁMARA ENCIENDE LAS REDES
SOCIALES

"¡Psicópata!", "Hija de una hiena...", "¡Que la multen!", "¡Asquerosa, paleta!",
"Mentalidad cobarde y cínica...". Estos son algunos de los mensajes con los que
miles de personas encendieron ayer las redes sociales tras visualizar un video en
el que una mujer arrastraba a un pato por las patas, para después utilizarlo
como arma contra la cámara de una activista en defensa de los animales que la
estaba grabando durante la "Empaitada d'ànecs" de Roses (Alt Empordà). 

Un momento de rabia irracional que contrastó con el intento de boicot del acto
por parte de cuatro activistas animalistas (que formaron una cadena con sus
brazos en la carpa reservada a la organización, negándose a moverse), que
sumado a la concentración del pasado sábado en la que alrededor de cincuenta
asociaciones vinculadas a los derechos de los animales exigieron el fin de los
correbous, ponen de manifiesto la división entre la población del municipio a la
hora de perpetuar determinadas tradiciones de su Festa Major. 

De hecho, la plataforma web de movilización Change.org ha iniciado una campaña
de recogida de firmas con el objetivo de terminar con los "daños psíquicos" que
los animales puedan sufrir ya que la persecución por parte de los bañistas les
produce una "ansiedad y miedo" que vulnera lo establecido en la Ley de
Protección de los Animales . De las 2.5000 firmas solicitadas ya han alcanzado las
2.270. 

Por su parte, la alcaldesa de Roses, Montse Midan tachó el incidente como un
hecho "aislado" y reiteró la voluntad de hacer un referéndum (vinculante si hay
alta participación) para decidir si se continúa permitiendo este tipo de actos
festivos. La "Empaitada d'ànecs" es una tradición que se celebra en el marco de la
Festa Major de Roses y que consiste en lanzar cincuenta patos al mar que, tras
ser atrapados por los bañistas e intercambiados por un premio, regresan vivos a
sus jaulas.



EL PERIÓDICO DE CATALUNYA

UN VÍDEO AVIVA LA POLÈMICA SOBRE L'EMPAITADA D'ÀNECS DE ROSES

Dimarts, 18 d'agost del 2015  11.29 h  

Un vídeo en què es veu com una dona pica amb un ànec la càmera d'un activista
a favor dels drets dels animals durant la tradicional empaitada d’anecs que es va
celebrar diumenge passat a Roses (Alt Empordà) ha indignat nombrosos usuaris
a les xarxes socials, després que la filmació fos penjada a Youtube. 

L'empaitada d'ànecs és una tradició de Roses que consisteix a llançar 50 aus al
mar perquè siguin atrapades pels banyistes, que reben un premi a canvi. Després
de la persecució, els animals tornen a les seves gàbies vius, però no obstant
aquesta activitat és criticada per les associacions protectores d'animals, perquè
consideren que es maltracta les aus. Una campanya iniciada a Change.org per
demanar que es posi fi a aquesta singular competició ja ha aconseguit més de
2.000 adhesions. 

Diumenge passat, un grup d'activistes i nombrosos periodistes van anar a veure
l'empaitada, que es va celebrar entre les protestes dels animalistes. L'Ajuntament
de Roses té previst celebrar una consulta popular l'any que ve per decidir si es
continua permetent aquesta festa.



EMPORDÀ

DOTZE HORES DE MÚSICA ELECTRÒNICA A LA CIUTADELLA DE ROSES

Aquest dissabte,la Ciutadella de Roses acollirà la primera edició del Mediterranèa
Electronic Festival. El festival començarà a les 3 de la tarda i acabarà a les 3 de la
matinada, dotze hores de música electrònica en directe de la mà d'una vintena
d'artistes repartits per dos escenaris (Main stage i Techno stage). El preu de
l'entrada és 15 euros anticipada i 18 euros a la taquilla. 

Segons els seus organitzadors, el Mediterranèa Electronic Festival proposa un
nou concepte de festival totalment desconegut  a casa nostre i inspirat en
festivals com Tomorrowland o Misteryland. Aquest esdeveniment neix amb
l'ambició de posarse l'altura dels millors festivals europeus. L'eix temàtic del
festival consistirà en donar a conèixer la història de la Ciutadella, des de l'arribada
dels grecs fins a l'actualitat. Per l'ocasió es crearà una espectacular decoració en
tot el recinte que portarà als assistents a realitzar un viatge a través del temps a
partir d'una fusió de tradició, cultura, història, art, tecnologia i música
electrònica.  

En aquesta primera edició, el festival comptarà amb un cartell ple dels millors dj's
del moment. Al Main stage destaca l'actuació de Vinai, un duet italià d'EDM amb
un gran prestigi internacional que ha actuat als millors festivals del món. Aquests
aniran acompanyats de la dj de house Jucy M, que s'ha convertit en una de les
sensacions de la temporada a Eivissa, i de Luka Caro i Ruben Rider, els dos dj's
d'EDM catalans amb més projecció internacional. El cartell d'aquest escenari el
completaran Sergi Domene, Da Professor, Maken Row i Mon dj. 

Pel que fa al Techno stage, com a caps de cartells hi trobem per una banda a
Aitor Ronda, productor i dj de techno amb residencia al prestigiós club florida
135, i per altre banda a Oscar Aguilera, un dels dj's de techno amb més
reputació dins l'escena nacional  i habitual en les programacions dels millors
clubs. Aquest escenari, que ha estat coorganitzat pel Blau club i Soundays,
també comptarà amb una selecció dels millors dj's de techno locals.  

El festival  també serveix per commemorar el sisè aniversari de Midnight. Aquesta
agrupació s'ha convertit en la marca de referència de la l'organització de festivals
d'EDM a tot l'estat espanyol. Al llarg d'aquests sis anys de vida, l'esforç i treball
per part de tot  l'equip de Midnight s'ha acabat traduint amb la adquisició de la
residencia dels dimecres a EDEN, un dels clubs més prestigiosos d'Eivissa. Així, a
l'horitzó de Midnight hi trobem el nou repte de situar el Mediterranèa Electronic
festival com un festival únic a l'estat i a l'altura dels millors  festivals de música
electrònica de tot el món. 

Compartir en Twitter 

Compartir en



9 DIARI

TORNA LA TRAVESSIA L'ESCALA ROSES

 Aquest dissabte 22 d'agost torna la peculiar competició a vela en tots els seus
estils o modalitats a Roses! La Travessia l'Escala Roses. A primera hora del matí,
els esportistes (regatistes, kiters, windsurfistes...) es troben per a formalitzar les
inscripcions, revisar la previsió meteorològica i esmorzar tot preparant el material.
Hi ha 4 punts diferents d'inici.Els esportistes que es troben al GEN Roses, tenen
un peculiar transport: una "golondrina" porta participants i material de windsurf
fins al C.N. l'Escala, on es fan les últimes inscripcions, es preparen els barcos i
material juntament amb els regatistes que ja van directament a l'Escala. Des de
la Rubina, el club CostaBrava Extreme reuneix kiters per a les inscripcions i
transport cap a la Ballena Alegre, punt de sortida dels kites que es reuneixen
amb els kiters del Kiteextreme. Tots els kiters es trobaran a l'aigua en la mateixa
sortida amb els catamarans, windsurf, vela lleugera i creuers en una mateixa línia
de sortida davant les ruïnes de Sant Martí d'Empúries. A les 14h00 està prevista
la senyal de sortida i es calcula que el primer en arribar pugui superar el rècord de
28 minuts!! Una vegada van arribant els participants, es preveu fer el dinar a
l'esplanada del GEN Roses, al costat de la Platja de la Perola amb un ambient
fantàstic on s'entreguen els plats distintius de les diferents modalitats i premis.
Al més veterà, al més jove, a la primera femenina, a l'últim i més esforçat, el
trofeu vintage, etc. I en acabar el dinar es podrà veure el trocaGEN on els
windsurfistes aprofites per donar relleu al material i poder així anar renovant i
donant oportunitat d'iniciarse a nous windsurfistes.



GIRONA NOTICIES

LES PLUGES FAN NECESSARI EXTREMAR LES MESURES CONTRA L'APARICIÓ DEL MOSQUIT TIGRE.

El Programa de Vigilància del Mosquit Tigre ha iniciat una campanya de
sensibilització per informar sobre la necessitat de prendre mesures preventives
que evitin la proliferació del mosquit tigre. A més de les actuacions que realitzen
els ajuntaments en l'espai públic, una pràctica correcta per part de la ciutadania
per evitar l'estancament d'aigua a jardins, patis o terrasses, esdevé primordial
per prevenir l'aparició d'aquest molest insecte. 
Els episodis de pluges viscuts els darrers dies i les pluges habituals que es
preveuen durant les tardes d'agost, activen molts focus de mosquit tigre a causa
de les acumulacions d'aigua en recipients o dipòsits, principals punts de cria i
d'aparició de larves d'aquesta espècie. 

Per aquest motiu, el Programa de Vigilància del Mosquit Tigre ha iniciat aquesta
setmana una campanya de sensibilització consistent en l'emissió de falques
informatives a diferents ràdios. En el cas de Roses, el Departament de Medi
Ambient de l'Ajuntament de Roses també ha fet arribar un tríptic informatiu amb
les recomanacions del Programa de Vigilància entre els domicilis de les
urbanitzacions de La Garriga, Mas Boscà i Mas Mates, principals zones afectades
del municipi. 

Entre les mesures que els veïns i veïnes poden adoptar es troben eliminar els
objectes que puguin acumular aigua; tapar hermèticament els dipòsits d’aigua
per regar; posar sota cobert barques, carretons o remolcs, o bé posarlos cap
per avall o taparlos; eliminar els pneumàtics vells; posat peixos vermells a les
basses ornamentals i fonts del jardí perquè es mengin les larves dels mosquits;
netejar de fulles les canaleres de teulats i terrasses; i, finalment, buidar l’aigua
d'embornals i desaigües o tractarla amb un producte larvicida. 

L'Ajuntament de Roses desenvolupa regularment a través del Servei de Control
de Mosquits de la Badia de Roses i el Baix Ter, programes i tasques de control
dels focus de cria de la via pública.Aquest control consisteix bàsicament en un
tractament dels embornals que acumulen aigua, aplicant un producte que elimina
les larves dels mosquits. D’aquesta manera, es garanteix que dels focus de cria
de l’espai públic no en neixin mosquits. 

No obstant això, el consistori recorda que per fer front a la proliferació d'aquesta
espècie invasora, la col·laboració ciutadana resulta imprescindible.



VILA DE ROSES

LES PLUGES FAN NECESSARI EXTREMAR LES MESURES CONTRA L'APARICIÓ DEL MOSQUIT TIGRE

 El Programa de Vigilància del Mosquit Tigre ha iniciat una campanya de
sensibilització per evitar l’aparició del mosquit tigreA més de les actuacions que
realitzen els ajuntaments en l'espai públic, un pràctica correcta per part de la
ciutadania per evitar l'estancament d'aigua a jardins, patis o terrasses, esdevé
primordial per prevenir l'aparició d'aquest molest insecte.Els episodis de pluges
viscuts els darrers dies i les pluges habituals que es preveuen durant les tardes
d'agost, activen molts focus de mosquit tigre a causa de les acumulacions
d'aigua en recipients o dipòsits, principals punts de cria i d'aparició de larves
d'aquesta espècie.Per aquest motiu, el Programa de Vigilància del Mosquit Tigre
ha iniciat aquesta setmana una campanya de sensibilització consistent en
l'emissió de falques informatives a diferents ràdios. En el cas de Roses, el
Departament de Medi Ambient de l'Ajuntament de Roses també ha fet arribar un
tríptic informatiu amb les recomanacions del Programa de Vigilància entre els
domicilis de les urbanitzacions de La Garriga, Mas Boscà i Mas Mates, principals
zones afectades del municipi.Entre les mesures que els veïns i veïnes poden
adoptar es troben eliminar els objectes que puguin acumular aigua; tapar
hermèticament els dipòsits d’aigua per regar; posar sota cobert barques,
carretons o remolcs, o bé posarlos cap per avall o taparlos; eliminar els
pneumàtics vells; posat peixos vermells a les basses ornamentals i fonts del jardí
perquè es mengin les larves dels mosquits; netejar de fulles les canaleres de
teulats i terrasses; i, finalment, buidar l’aigua embornals i desaigües o tractarla
amb un producte larvicida.L'Ajuntament de Roses desenvolupa regularment a
través del Servei de Control de Mosquits de la Badia de Roses i el Baix Ter,
programes i tasques de control dels focus de cria de la via pública. Aquest
control consisteix bàsicament en un tractament dels embornals que acumulen
aigua, aplicant un producte que elimina les larves dels mosquits. D’aquesta
manera, es garanteix que dels focus de cria de l’espai públic no en neixin
mosquits.No obstant això, el consistori recorda que per fer front a la proliferació
d'aquesta espècie invasora, la col·laboració ciutadana resulta
imprescindible.Podeu consultar les mesures preventives en el tríptic adjunt i a la
pàgina web del Programa.Comparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
S'està carregant...Relacionats
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EL MEDITERRANÈA FESTIVAL PORTA 12 HORES DE MÚSICA A LA CIUTADELLA

El 22 d’agost el recinte de la Ciutadella de Roses acollirà la primera edició del
Mediterranèa  Electronic Festival. El festival començarà a les 15 h i acabarà a les 3
h, oferint un total de 12 hores de música en directe on hi passaran una vintena
d’artistes repartits pels dos escenaris (Main stage i Techno  stage ). El preu de
l’entrada és 15 euros anticipada i 18 euros a la taquilla del festival . 

El Mediterranèa  Electronic Festival proposa un nou concepte de festival totalment
desconegut a casa nostre i inspirat en festivals com Tomorrowland o Misteryland
. Aquest esdeveniment neix amb l’ambició de posarse l’altura dels millors
festivals europeus. El recinte escollit, la Ciutadella de Roses, és un marc únic i
incomparable declarat Bé Cultural d’Interès Nacional. L’eix temàtic del festival
consistirà en donar a conèixer la història d’aquest espai des de l’arribada dels
grecs fins a l’actualitat. Per l’ocasió es crearà una espectacular decoració en tot el
recinte que portarà als assistents a realitzar un viatge a través del temps a partir
d’una fusió de tradició, cultura, història, art, tecnologia i música electrònica. 

En aquesta primera edició, el festival comptarà amb un cartell ple dels millors dj ’s
del moment. Al Main stage destaca l’actuació de Vinai , un duet italià d ’  EDM
amb un gran prestigi internacional que ha actuat als millors festivals del món.
Aquests aniran acompanyats de la dj de house  Jucy M, que s’ha convertit en
una de les sensacions de la temporada a Eivissa, i de Luka Caro i Ruben  Rider ,
els dos dj ’s d’ EDM catalans amb més projecció internacional. El cartell d’aquest
escenari el completaran Sergi Domene , Da Professor, Maken  Row i Mon dj. Pel
que fa al Techno  stage , com a caps de cartells hi trobem per una banda a Aitor
Ronda, productor i dj de techno amb residència al prestigiós club florida 135, i
per altra banda a Oscar Aguilera, un dels dj ’s de techno amb més reputació dins
l’escena nacional i habitual en les programacions dels millors clubs . Aquest
escenari, que ha estat coorganitzat pel Blau club i Soundays , també comptarà
amb una selecció dels millors dj ’s de techno locals. 

El festival també serveix per commemorar el sisè aniversari de Midnight . Aquesta
agrupació s’ha convertit en la marca de referència de l’organització de festivals d’
EDM a tot l’estat espanyol. Al llarg d’aquests sis anys de vida, l’esforç i treball
per part de tot l’equip de Midnight s’ha acabat traduint amb l’adquisició de la
residència dels dimecres a EDEN , un dels clubs més prestigiosos d’Eivissa. Així, a
l’horitzó de Midnight hi trobem el nou repte de situar el Mediterranèa  Electronic
festival com un festival únic a l’estat i a l’altura dels millors festivals de música
electrònica de tot el món. 

Etiquetes: Ciutadella de Roses · Mediterranèa Festival 
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EMPORDÀ DIGIAL

DILMÉ, D’UDC PREOCUPAT PEL TOP MANTA

 Unió ja es prepara per la campanya del 27S i el seu cap de llista per Girona,
Xavier Dilmé, ha visitat Santa Margarita. Per Unió és fonamental la implicació de
totes les administracions i aposten per treballar el problema del top manta ja des
del mes de maig, ja que ara a l'agost s'ha convertit en un problemàtica massa
gran.Unió posa a la taula el tema de la venta ambulant il·legal a Santa Margarita
de cares a la campanya del 27S. El candidat d'aquesta formació a Girona, Xavier
Dilmé, aposta per implicar totes les administracions per poder afrontar aquesta
problemàtica, que afecta Santa Margarita cada estiu.  Des d'Unió, a Roses creu
que cal treballar per acabar amb aquest problema que, segons expliquen, aquest
mes d'agost s'ha convertit en un mercat de venta il·legal.Els comerciants de
Santa Margarita veuen en aquesta venta ambulant il·legal, coneguda com a Top
Manta, un greuge comparatiu, ja que els manters en moltes ocasions no
compleixen la llei.El problema de la venta il·legal ambulant, doncs, ha entrat en la
campanya pel 27S amb la visita del candidat d'Unió a Girona al passeig de Santa
Margarita. Pel candidat aquesta situació produeix una mala imatge turística.
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FIBROMIALGIA I OBESITAT INFANTIL AL CAP DE ROSES

 El CAP de Roses ofereix grups psicoeducatius per treballar la part psicològica de
la fibromialgia i tallers per treballar l’obesitat infantil amb les famílies. Aquests dos
serveis busquen la prevenció i evitar les conseqüències que poden tenir aquestes
dues malalties.El CAP de Roses aposta per la prevenció, per això ofereix dos
programes encarats a treballar dues malalties que afecten a bona part de la
població, la fibromialgia, el dolor crònic i l’obesitat infantil, per evitar les
problemàtiques que se'n deriven.En el cas de la fibromialgia i el dolor crònic, els
grups psicoeducatius ja s'han posat en marxa i s’emmarquen dins un programa
de grups de suport a tot Catalunya. L'objectiu d'aquestes sessions és educar al
pacient a l’entorn de la malaltia.Nens en moviment és l'altre taller que ofereix el
CAP i que vol  treballar l’obesitat infantil, ja que el nostre país és el segon amb
nombre més alt de nens i nenes amb obesitat, després dels Estats Units. El
treball d'aquest programa començarà al setembre i busca un treball conjunt amb
les famílies. Es tracta d'una prova pilot que s'ha començat a la demarcació de
Girona.Tant la fibromialgia o dolor crònic com l’obesitat infantil són dos
problemes presents en la nostre societat, que sovint els qui la pateixen i el seu
entorn no saben com actuar, és per això que des del CAP de Roses ofereixen
aquests espais per poder treballar aquestes dos malalties.
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VALORACIÓ DE LA FESTA MAJOR DE ROSES, QUE HA ESTAT MULTITUDINÀRIA

 La Festa Major de Roses d'aquest 2015 acaba amb un gran nombre d'activitats
que ha omplert el municipi de gom a gom. Tot i l'èxit de públic en tots els actes
de la festa, des de l'àrea de festes es plantegen petites modificacions perquè la
Festa Major sigui encara millor.La Festa Major de Roses acaba amb el ball a ritme
de rock de l'orquestra Apache i el magnífic castell de focs a primera línea de
platja. D'aquesta manera es tanca una festa amb moltes activitats, totes elles
amb un gran èxit de públic. La Festa Major va començar dimarts amb la
inauguració de les barraques a l’antic càmping Bahía. Precisament, les barraques
és un dels temes que des de l'àrea de Festes es vol millorar per la festa de l'any
que ve.Tot i que la festa va començar el dimarts 11, durant tota la setmana hi
hagut activitats. El divendres a la tarda l'escuma pels petits i no tant petits amb
el cel amenaçant pluja, va animar la tarda. Al vespre, concert de música lírica
seguit de ball amb la Principal de la Bisbal a la plaça Frederic Rahola. I pels més
joves Pepet i Marieta i la Gossa Sorda damunt l’escenari de l'antic càmping
Bahia.El dia gran de la festa, però, va ser el dia 15, en què els grallers de Roses
van aprofitar per despertar a tothom amb les matinades a ritme de gralla, i
parant a esmorzar a les cases del poble a canvi d'interpretar una peça musical. El
dia 15 és el dia més institucional, amb la Missa dedicada a la patrona Santa Maria i
la Dracma de Plata. En aquest dia gran és dia de gegants i tot i que el cel estava
ennuvolat, els gegants van sortir igualment acompanyats d'altres colles
geganteres de la comarca i la demarcació de Girona. La cercavila amb els gegants,
les gralles, els Miquelets i el canó de confeti van atreure una gran multitud de
persones no es volien perdre un dels actes tradicionals de la festa. I amb tots els
gegants a la plaça, finalment, va sortir el sol i la pluja no va fer acte de presència
permetent que tot seguit el grup del taller de dansa Bàlldemar i la cobla Tres
Quartans interpretessin danses tradicionals. En aquesta actuació, les Nyacres de
Roses van ser especialment emotives ja que els balladors van interpretarles amb
les autèntiques Nyacres que en altres ocasions són de fusta. A la nit d'aquest
dissabte de festa, el concurs de guitarres va encetar l'última nit d'actuacions a
barraques i tot seguit hi van posar la música Olvido i Reincidentes.El diumenge va
ser el moment pels actes més tradicionals: travessia local, cucanyes i empaitada
d'ànecs. I a la tarda va ser moment de castells, en aquesta ocasió, els Castellers
de Figueres van omplir la plaça Catalunya acompanyats dels Vailets de l'Empordà
alçant castells impressionats que va deixar bocabadat al nombrós públic que es
va acostar fins a Roses.
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